
 
                                                  číslo materiálu: 06/03 
Komise: Komise kulturní 
Datum: 29. 9. 2021   17:00 hod 
Přítomni: 
 
Přítomni  
per rollam: 
 
 
Omluveni: 
 
Neomluven: 

L. Frankovicová, T. Morawski, J. Skyva, K. Daczická, P. Bečán, B. Buňka,  
J. Brandejská – administrátor komise 
 
P. Apolen, V. Balek, V. Lebedová, M. Trdličková 
 
 
K. Špalková, L. Kment, V. Veselý, A Rezler  
 
Š. Sokač, J. Fraňková  

Člen RM: V. Šnajdr 
Příští jednání: říjen 2021 

 
1) Návrh usnesení pro RM:                                                                                                         
Rada města 
b e r e   n a   v ě d o m í 
zápis z jednání kulturní komise ze dne 29.9. 2021 
 

 
2) Program jednání komise včetně krátkého komentáře: 
 

a) Předseda komise přivítal přítomné členy a poděkoval jim za účast.  
b) T. Morawski – projekty Calendaria Cuthna – vzhledem k velké celoměstské akci, která 

v příštím roce proběhne, Sraz hornických měst, potřeba krátit i v této položce.  
c) V návrhu komise tyto akce: 

Operní týden – 140 000,-                
Mezinárodní hudební festival – 140 000,-   
Královské stříbření – 140 000,-          
Kinematograf bratří Čadíků – 50 000,-    
Tyjátrfest – 75 000,-                 
Veteran rallye – 50 000,-    
Creepy teepee – 40 000,-      

d) Na základě reakce RM na poslední zápis z jednání komise ohledně žádostí o výjimky 
z protihlukové vyhlášky, doporučuje komise o možnosti podávat žádosti na město, 
informovat případné zájemce v KL. Nejlépe v prvním možném čísle městského zpravodaje 
a následně pak ještě v lednu.  

e) K projektu Poeziomatu měla RM jednat v srpnu, o výsledku informoval pan místostarosta, 
že projekt byl zamítnut, avšak pro následné souhlasné stanovisko školské komise je celá věc 
stále otevřena. 
Komise nakonec u tohoto bodu přistoupila k hlasování.  
Pro souhlas s pokračováním snahy města se vyslovili: L. Frankovicová, T. Morawski,  
P. Bečán, J. Skyva, P. Apolen, V. Balek, V. Lebedová, M. Trdličková 
Nesouhlasný postoj pak zastávají: B. Buňka, K. Daczická  



f) Kulturní komise vyjadřuje politování nad opakovanou situací ohledně podpory projektu 
Kutnohorské léto. Tento projekt komise dlouhodobě podporuje, jako velmi prospěšný pro 
město. Již několik let v řadě však také upozorňuje na nutnost, koncepčně řešit problematiku 
jeho podpory z prostředků města. Tato podpora nemůže dle schváleného programu na 
podporu kultury jít z položky kultury, jak na to komise dlouhodobě upozorňuje. Jako řešení 
udržitelnosti této podpory již v minulosti komise opakovaně navrhovala zařazení této 
podpory pod OCRM. Bohužel, žádné dlouhodobé řešení nebylo doposud nalezeno, ačkoliv 
proklamována všeobecná vůle tuto akci podpořit je.  
S ohledem na to, aby nedocházelo k nesystémovým, či snad protisystémovým řešením, a 
pořadatel této akce nebyl každoročně stavěn do nejisté pozice, jaké stanovisko nakonec 
město zaujme, navrhuje komise dvě možné varianty řešení. Tou první by byl návrh vzešlý 
z RM, jak si konkrétně ona realizaci rozpočtové podpory tohoto mnohaletého úspěšného   
projektu představuje. Případně aby RM pověřený subjekt vyvolal společné jednání 
zainteresovaných, jehož výsledkem by bylo dlouhodobé systémové řešení, o něž kulturní 
komise dlouhodobě usiluje.  

g) Členy kulturní komise, jako poradního orgánu rady města překvapilo, že se o záměru podání 
přihlášky na Evropské město kultury 2028 dozvěděli až ve chvíli, kdy tato byla podána jako 
návrh usnesení do zastupitelstva. Komise se domnívá, že pokud by tento byl doplněn také 
jejím stanoviskem, mohl jí být návrh coby zajímavá příležitost podpořen. Pan místostarosta 
informoval přítomné, že je snaha o znovuzařazení bodu na jednání zastupitelstva, a že v 
následujících dnech zašle materiály k tomuto bodu předsedovy komise, který je následně 
rozešle členům komise k projednání a zaslání jejich názoru do potřebného času, aby byl tento 
případně k materiálu přiložen.  

h) Podobně jako výše zmíněný bod, není doposud kulturní komise jako poradní orgán 
konzultována v rámci projektu pro příští rok Sraz hornických měst. Pan místostarosta 
přislíbil informování v postupu realizace.   

i) Na dotaz předsedy komise, byli přítomní informováni panem místostarostou o stavu 
rekonstrukce Sankturinovského domu. 

j) Po ukončení termínu podávání žádostí na činnost, budou tyto prostřednictvím předsedy 
komise zaslány jejím členům k hodnocení. Příspěvek na činnost byl pro letošní rok stanoven 
opět v maximální výši 30 000,-    

 
Další jednání kulturní komise: říjen – přesné datum bude upřesněno 
 

 adresa: komise.kultura@konf.kutnahora.cz 
 
 
3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

1) Návrh řešení, jak systémově financovat pro město potřebné projekty typu Kutnohorského léta. 
Případně iniciovat jednání za účelem nalezení řešení.    
 

 
4) Reakce rady města: 
 

mailto:komise.kultura@mu.kutnahora.cz


Zapsal: Tomáš Morawski 


